
Zápis
z 15. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 9. 2. 2023

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 14. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků
5. Předložení směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
6. Předložení akreditace studijního programu Logistics analytics
7. Stanovení termínu (9. 3. 2023) a programu příštího zasedání AS FSI
8. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku, proděkany prof. Křupku, doc. Katolického, Ing. Bednáře a
doc. Mášu a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 14. řádného zasedání, plnění
usnesení

Program byl doplněn o bod 4 Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků
Usnesení: AS FSI schvaluje program 15. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 0

K zápisu doc. Návrat obdržel dvě korekce, obě byly zapracovány.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 14. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 3
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Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Pravděpodobný termín schválení rozpočtu VUT je 28. 2.
- Probíhá kampaň VUT pro oslovení potenciálních zájemců o studium “Tady můžeš”. Vzniklo 10

videí představujících jednotlivé fakulty, FSI na tuto kampaň navázala několika vlastními videi.
- Byly zaznamenány případy zneužívání umělé inteligence při přípravě textů závěrečných prací.

Prorektor Doupovec jedná se zástupci systému Theses o možnostech řešení.
- SKAS VUT připravuje k vydání studentský newsletter.
- Proběhlo slavnostní otevření kloubových hal KH3, ve kterých byly zřízeny odpočinkové zóny

pro studenty.
- 30. 1. proběhlo finální kolo soutěže Roboti@FSI.

Tajemník:
- Účetní období je uzavřené, výrazně se snížila tvorba provozního fondu, důvodem jsou

investice do infrastruktury, hospodářský výsledek doplňkové činnosti bude cca 30 mil.
Ing. Kosová:
- Proběhlo zasedání SKAS VUT, na kterém došlo ke shodě na podpoře akcí Majáles a

Předškolovák, SKAS FSI dostala za úkol připravit seznamovací akci pro studenty 1. ročníků.
- Dne 9. 3. se uskuteční  studentský ples.
Prof. Štětina:
- Proběhlo zasedání AS VUT, na kterém byla schválena novela Řádu výběrových řízení a

Dodatek Mzdového řádu.
- Došlo k obměně členů Rady pro vnitřní hodnocení.
- Poplatek za přijímací řízení byl stanoven na 700,- Kč.
- Proběhla schůze FK AS VUT, na které se projednávala předložená Pravidla hospodaření VUT

a Pravidla rozpočtu.
- Byl předložen Rozpočet VUT.
- Specifický výzkum: prof. Weiter zpracoval tabulku rozdělení na jednotlivé fakulty, senátorům je

k dispozici na sdíleném disku.

ad 4) Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků

S předloženými pravidly seznámil senátory tajemník fakulty.
Východiska:
- nutnost reagovat na Pravidla VUT
- posílit motivaci k výkonům ve vazbě na realizaci strategie FSI
- změna struktury rozpočtu (mzdového fondu)

Změny v Pravidlech VUT:
- rozfixování studií ve ve fixované části příspěvku
- změna rozdělování ve výkonové části
- změna poměrů v rozdělování IP DKRVO
- změna stanovení výše odvodů

Změny v Pravidlech FSI
- úprava rozdělení výkonové části příspěvku
- změny a rozšíření rozdělení prostředků za vědecký výkon
- vyčlenění mzdových prostředků děkanátu a fondu děkana ze mzdového fondu.

Jednání FK se uskuteční ve čtvrtek 16. 2 a 23. 2.
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ad 5) Předložení směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě

Proděkan Bednář uvedl, že směrnice je doplňkem ke Studijnímu a zkušebnímu řádu VUT,
směrnice je předkládána z důvodu, že ke stávající směrnici došlo ze strany rektorátu k několika
výtkám. Jednou z výtek je, že směrnice FSI zpřísňuje podmínky stanovené SZŘ VUT. Vzhledem k
tomu, že s tímto názorem se vedení FSI neztotožňuje, očekává proděkan Bednář k tomuto bodu
další diskuzi.
Směrnicí se bude zabývat studijní i legislativní komise.

ad 6) Předložení akreditace studijního programu Logistics analytics

Jde o novou žádost o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Logistics
analytics (česky Analytická logistika).
S podrobnostmi k programu seznámil senátory proděkan Máša:
- Double Degree s norskou Molde University College - Specialized University in Logistics
- Jazykem výuky bude angličtina
- Impuls vzešel z Ústavu matematiky
- Garantem bude doc. Mgr. Petr Vašík, Ph.D.

Doc. Vašík uvedl, že program vznikl na základě dlouhodobé spolupráce s univerzitou Molde.
Kromě Ústavu matematiky se na programu bude podílet Ústav automobilního a dopravního
inženýrství, Letecký ústav a Ústav automatizace a informatiky.

ad 7) Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI

Termín 16. zasedání byl navržen na čtvrtek 9. 3. 2023 ve 14.00.

Návrh programu pro 16. zasedání AS FSI:
- konečné projednání směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
- schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků
- konečné projednání akreditace studijního programu Logistics analytics
- předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI za rok 2022

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 16. zasedání AS FSI na 9. 3. 2023.
Hlasování 4: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Různé

Doc. Svoboda upozornil nízký počet studentů ve studijních programech vyučovaných v
kombinované formě studia, který se s vyššími ročníky dále snižuje. Existuje statistika, kolik
studentů v KS studium dokončí? Má smysl tuto formu studia dále podporovat?
Proděkan Bednář odpověděl, že od druhého ročníku přechází studenti na jednotlivé specializace, v
současné době existují tři specializace vyučované v kombinované formě, do budoucna se počítá s
otevřením jedné, maximálně dvou. Nyní také ještě běží souběžně dvě akreditace, někteří studenti
dokončují studium ve starém studijním programu, tam kde je to možné, je snaha o sloučení
předmětů. Ing. Bednář dále upozornil, že v případě zavření nějakého programu není příliš velká
pravděpodobnost, že by se v budoucnu mohl zase otevřít, fakulta bude muset k tomuto problému
přijmout strategické rozhodnutí.
Doc. Svoboda dále upozornil na mobilitu v rámci programu CEEPUS, která je pro případné
zájemce administrativně velmi komplikovaná a nepřehledná. Bylo by možné v rámci děkanátu
poskytovat podporu?
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Doc. Katolický odpověděl, že si ústavy chtěly tuto administrativu dosud vyřizovat sami, pokud ale
bude do budoucna zájem, může být administrativa i tohoto programu centralizovaná.
Prof. Štětina podal informace o probíhajícím sněmu RVŠ, kterého se účastní RNDr. Popela a na
kterém je diskutována problematika nízkých mezd na filozofických fakultách a jejich případného
narovnání.
Prof. Štětina dále informoval o potřebě automobilového průmyslu na technicky vzdělané
zaměstnance, jejichž mzdové ohodnocení pak bývá vyšší než v jiných oborech. Tato skutečnost by
také měla být využita k  propagaci technických oborů.
Prof. Štětina požádal o oficiální předložení rozdělení specifického výzkumu, které by pak bylo
projednáno FK AS FSI. Doc. Katolický přislíbil dokument zaslat k rukám předsedy AS FSI.
Doc. Katolický uvedl, že důvodem poklesu rozdělované částky na FSI je významný pokles v IP.
Prof. Spousta se dotázal, zda by videa v rámci reklamní kampaně mohla projít oponenturou např.
na úrovni ředitelů ústavů.
Dále prof. Spousta vyjádřil názor, že klesající IP může mít souvislost i s tím, že vědci jsou málo
podporováni a vykazování výsledků je komplikované.
Doc. Katolický odpověděl, že toto je problém IS VUT, na který fakulta poukazovala již několik let.
Nyní je vytvářen nový modul, který by měl většinu problémů spojených s vykazováním výsledků
vyřešit.
Doc. Klimeš doplnil informace o novém modulu, který nebude součástí IS Apollo, ale bude se
jednat o webovou aplikaci. V současnosti probíhá sběr požadavků a proběhla první schůzka
pracovní skupiny, na které byly vytyčeny cíle.
V následné diskuzi se senátoři zabývali problémem vykazování výsledků.
Pan děkan uvedl, že stav IS je často probírán i na kolegiích rektora, vedení VUT si je vědomo jeho
nedostatků.
Co se týče reklamní spotů, pan děkan je na základě předchozí zkušenosti, při které narazil na
problém odlišného vnímání u mladých lidí, toho názoru, že je lepší se spolehnout na marketingové
specialisty.
Proděkan Máša informoval, že 19. 4. bude v plném znění zpřístupněna studentská anketa.
Garanti programů předložili hodnocení jednotlivých studijních programů, prof. Spousta požádal pro
následující období o zpětnou vazbu.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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